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Landsbygdsnämnden 
 
Tid 30.03.2023 kl 18:30 - 20:47 
 
Plats Landsbygdsenheten 
_________________________________________________________________________________ 
 
Deltagare 
 
 Namn Uppgift Tilläggsuppgifter 

 
Närvarande Thesslund Stefan ordförande  
 Karlsson Kim ledamot  
 Hollmén Annina ledamot protokolljusterare 
 Bruce Marina ledamot protokolljusterare 
 Bergström Torbjörn ledamot  
 Noroviita Timo ledamot  
 
Övriga Peräkylä Teemu st:s representant  
 Mäki Akseli representant för 

ungdomsfullmäktige 
 

 Sari Paljakka  direktör för centralen för näringsliv 
och infrastruktur 

 

 Sam Vickholm  sekreterare  
 Anni Kovanen  landsbygdsombudsman  
 Carolina Sjögård  landsbygdsombudsman  
 
Frånvarande Hovi Antti vice ordförande  
 Ulvo Hannele ledamot  
 Kalleinen Kristiina ledamot  
 Isotalo Arja st:s ordförande  
 
 
Underskrifter 
 
 
 Stefan Thesslund Sam Vickholm 
 ordförande sekreterare 
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Protokollet till påseende 
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Protokollsutdragets riktighet intygar  
 
Lovisa  
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Landsbygdsnämnden § 10 30.03.2023 

Mötets laglighet och beslutförhet 
 
LN 30.03.2023 § 10    
      
 
 
Förslag Mötet konstateras lagligt sammankallat och beslutfört. 

 
Beslut Mötet konstaterades vara lagligt sammankallat och beslutfört.
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Landsbygdsnämnden § 11 30.03.2023 

Protokolljusterare 
 
LN 30.03.2023 § 11    
      
 
 
Förslag Det väljs två protokolljusterare Kristiina Kalleinen och Marina Bruce. 

 
Beslut Till protokolljusterare valdes Marina Bruce och Annina Hollmén. 



 
LOVISA STAD PROTOKOLL 2/2023  5 
 
Landsbygdsnämnden § 12 30.03.2023 

Godkännande av föredragningslistan 
 
LN 30.03.2023 § 12    
      
 
 
Förslag Ärendelistan som utdelats med möteskallelsen godkänns som 

föredragningslista. 
 

Beslut Föredragningslistan godkändes. 
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Landsbygdsnämnden § 15 10.02.2022 
Landsbygdsnämnden § 44 05.10.2022 
Landsbygdsnämnden § 13 30.03.2023 

 
Landsbygdens utveckling 2022- 
 
LN 10.02.2022 § 15  
  
 
 
Beredning  
 

Det har flyttats 25 000 € utvecklingspengar till landsbygdsnämnden. 
Egentliga precisa instruktioner för användningen har inte getts. 
Utvecklingsåtgärderna ska ändå vara i linje med stadens målsättningar och 
strategier. Det är inte heller fråga om tilläggsfinansiering till de enskilda 
vägarna. 

 
På landsbygdsenheten har det gjorts upp en idétabell, tabellen fungerar 
som diskussionsunderlag. Också andra idéer kan föras fram. 

 
Till enskilda vägarnas infoprojekt finns möjlighet att avlöna en mycket 
kortvarig assistent. Om man använde en del av utvecklingspengarna till 
assistenten, kunde man åstadkomma en lite längre anställning. Praktiska 
arrangemang vid ordnande av tillställningar och skolningar skulle passa 
bra åt assistenten. Det vettiga i att anställa en assistent är långt beroende 
på vilka åtgärder vi går vidare med. 
 

Föredragning Landsbygdschef Sam Vickholm  
 

Förslag Landsbygdsnämnden diskuterar utvecklingsåtgärderna. Nämnden ger 
även instruktioner om vilka åtgärder som undersöks närmare och förs 
vidare. 

 
Behandling Under diskussionen kom två nya förslag. En ”video” i some anda som lyfter 

fram byarna och landsbygden. Meningen är att för nuvarande och nya 
invånare visa hur mångsidig och trivsam landsbygden i Lovisa är. Det 
andra förslaget var att utse årets landsbygdsföretagare.  

 
Man konstaterade att de här förslagen var avgränsade och tydliga och 
tidtabellsmässigt möjliga att förverkliga under detta år. De övriga förslagen 
lönar sig att förädla på längre sikt eventuellt som projekt. 

 
 

Beslut Landsbygdsnämnden diskuterade utvecklingsförslagen. 
Landsbygdsenheten börjar utreda och förverkliga somevideon och årets 
landsbygdsföretagare. 

 
 
LN 05.10.2022 § 44  
  
 
 
Beredning Landsbygdschef Sam Vickholm, 040 521 8128 
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Landsbygdsnämnden § 15 10.02.2022 
Landsbygdsnämnden § 44 05.10.2022 
Landsbygdsnämnden § 13 30.03.2023 

Landsbygdsnämnden beslöt att använda en del av medlen som 
reserverats för utveckling av landsbygden till att göra landsbygdspositivt 
videomaterial. 

 
Landsbygdschefen har diskuterat med ett företag kallat JS/Suomi om 
saken. Samma företag har gjort mycket samarbete med Lovisa stads olika 
avdelningar. Deras produkt är en interaktiv broschyr. Den kommer både 
som pappersversion och elektronisk version. Till den elektroniska 
versionen får man både rörlig bild och länkar till olika sidor. 

 
Broschyren är i princip gratis för staden. Den finansieras med att sälja 
reklamplats åt företag som passar ihop med ämnet och staden godkänt. 
Risken finns ju förstås att man inte får tillräckligt med reklam. Då kan 
staden besluta att skjuta till med det som fattas. Videon blir staden troligen 
att bekosta själv, då broschyren knappast blir omfattande att den ingår i 
priset. 

 
Förverkligandet sker under vintern och våren. Projekten tar oftast cirka fem 
månader. Man börjar med att kläcka idéer och reklamförsäljning, i det 
skedet kan ännu båda parter dra sig ur projektet.  
 
 

Föredragning Landsbygdschef Sam Vickholm  
 

Förslag Landsbygdsnämnden antecknar ärendet till kännedom. 
 
Behandling Landsbygdschefen förevisade för nämnden exempel på interaktiva 

broschyrer.  
 I den interaktiva broschyren ska byarna och företagen och tjänsterna i dem 

lyftas fram. 
 
Beslut Landsbygdsnämnden antecknar ärendet till kännedom. 
 
 
LN 30.03.2023 § 13    
239/14.03.00/2022    
 
 
Beredning Landsbygdschef Sam Vickholm 040 521 8128 
  Landsbygdsombudsman Anni Kovanen 044 405 5525 
  

På mötet presenteras den elektroniska och pappersbroschyren Hem till 
landet. 
 
Bilagor:  
Lovisa stads landsbygdsväsende utvecklar sina tjänster-Landsbygden är 
viktig (4.) 
Broschyr Hem till landet (4a) 
Hem till landet, presentation av den elektroniska broschyren (4b)  
 

Föredragning Landsbygdschef Sam Vickholm  
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Landsbygdsnämnden § 15 10.02.2022 
Landsbygdsnämnden § 44 05.10.2022 
Landsbygdsnämnden § 13 30.03.2023 

Förslag Antecknas till kännedom. 
 
Behandling Landsbygdsombudsman Anni Kovanen presenterade för nämnden den 

elektroniska broschyren Hem till landet. 
 

Beslut Antecknades till kännedom. 
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Landsbygdsnämnden § 14 30.03.2023 

 
Utveckling av landsbygdsenheten 
 
381/02.02.01/2021 
 
LN § 15 
 

Beredning och föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128 
 
Dagsläge 
 
Inom semesterförvaltningen verkar två avbytarserviceinstruktörer, som 
fungerar som avbytarnas närmaste förmän, och en avbytarservicechef. 
Chefen är för tillfället den tredje tjänsteinnehavaren på ett och ett halvt år. 
Den andra instruktören slutar 4.10.2021. Hennes arbetsinsats ersätts 
delvis med att internt flytta 25 % av en avbytares arbetsinsats till 
förvaltningen. Situationen belastar personalen mycket. 
Avbytarverksamheten är en verksamhet som måste hållas igång alla dagar 
under året. Det är tvunget att säkrandet av verksamheten är en av höstens 
viktigaste uppgifter. Med verksamheten flyttas all personal, alltså ingen 
personalresurs frigörs. 
 
Landsbygdsförvaltningens situation är på så vis bra att lagstiftningen varit 
stabil de senaste åren. Den nya programperioden inleds 2023, vilket 
medför mycket extra arbete. Exempelvis rådgivning och skolning av kunder 
ökar mycket, förhoppningsvis redan under år 2022. 
 
Kalkylmässigt är två landsbygdsombuds arbetsinsatser till hälften bundna 
till enskilda vägar, allmänna förvaltningsuppgifter och skogen. På samma 
vis är landsbygdschefens halva arbetsinsats beräknad att gå till stadens 
egna saker, såsom fiske, åkeruthyrning och hittedjuren. 
 
Utveckling 
 
Gällande skogen har man inofficiellt diskuterat att skogen i sin helhet skulle 
vara under en persons ansvar och organisatoriskt under 
landsbygdsnämnden. 
 
Inom landsbygdsförvaltningen återgår inte de på grund av coronan och 
den tekniska utvecklingen förändrade verksamhetssätten till det gamla. 
Behovet av kundbetjäningsutrymmen minskar och arbetstiderna blir mera 
flexibla. Det har väckts en diskussion om att flytta enhetens 
verksamhetspunkt. En flytt av enheten till centrum anses både av 
personalen och kunderna som en dålig ide. Centrum upplevs som 
avlägset. Lantbrukens affärande riktar sig mestadels åt annat håll. Det är 
inte möjligt att flytta kundbetjäningen till Lov-info. 
 
Gällande landsbygdsfinansieringen är det värt att beakta att det finns 
organisationer vars huvudsyssla är att koordinera och informera om 
landsbygdsfinansiering. Staden finansierar delvis verksamheten. Dessa är 
ändå regionala. Om man anser att det finns behov av effektiverad lokal 
informations- och aktiveringsverksamhet går den att ordna inom enheten 
med relativt små resurser.    
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Landsbygdsnämnden § 14 30.03.2023 

Utvecklingsplanens huvudpunkter kunde vara utvecklandet av 
förvaltningen av skogsegendomen, förnyande av kundservicen samt 
aktivering av användningen av landsbygdsfinansiering inom Lovisa stads 
område. 
 
Bilaga: Utdrag ur utvärderingsberättelsen 2020 
 

 Förslag: Landsbygdsnämnden diskuterar utvärderingsberättelsens iakttagelser och 
ger landsbygdschefen i uppdrag till nästa möte att göra upp en förslag till 
utvecklingsplan för landsbygdsenheten. 

 
 Beslut: Enligt förslaget. 
 
--- 
 
 
LN § 26 
 

Beredning och föredragning Sam Vickholm 040 521 8128 
 
I utvecklande av landsbygdsenhetens verksamhet granskas tre 
huvudpunkter, landsbygdsutveckling, skogsfastigheternas skötsel och 
verksamhetsutrymmena. Vi har kommit överens med ledningen för 
centralen om att själva utvecklingsplanen görs som en del av stadens 
strategiarbete, under den kommande vintern. Planen skall ändå vara i linje 
med detta arbete. 
 
Gällande utveckling av landsbygden har det i styrelsebehandlingen 
föreslagits att åt nämnden flyttas 25 000 € från byautvecklingen för att 
utveckla landsbygden. Också leader-verksamhetens kommunfinansiering 
är tänkt att flytta till landsbygdsnämnden budget. Leaderpengarna är 
färdigt öronmärkta. Med den övriga finansieringen kan staden verka friare. 
 
Omfördelningen av skogsskötseln kräver en viss mån av utredningar av 
områdenas nuvarande och kommande användning. Arbetet har inletts och 
det fortsätter under vintern. Närskogarnas plan är för tillfället i 
tjänstemannabehandling. 
Gällande stadens hus går man allmänt igenom vad som är ändamålsenligt 
att hålla kvar vad man borde avstå ifrån. Man har preliminärt funderat på 
möjligheten att hyra ut delar av verksamhetsplatsen till utomstående, 
exempelvis till kontorshotells liknande verksamhet. Detta kräver ändå lätta 
ändringsarbeten så att man kan använda olika delar av byggnaden åtskilt. 
Efterfrågan på sådan verksamhet måste ändå först utredas. 
Bilagor: 4. Utdrag ur utvärderingsberättelsen, 4a)Bakgrundsinfo om 
landsbygdsenheten 
 

 Förslag: Landsbygdsnämnden godkänner de preliminära utvecklingsåtgärderna. 
 
 Beslut: Enligt förslaget. 

 
--- 

  
LN 30.03.2023 § 14    
381/00.01.03/2023    
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Landsbygdsnämnden § 14 30.03.2023 

 
 
Beredning Landsbygdschef Sam Vickholm 040 521 8128 
 

Till ärendet finns bifogat en lägesrapport och ett tidigt utkast till 
utvecklingsplan. Planens huvudrubriker är: Användningen av fastigheten 
samt gemenskapen kring enheten, landsbygdsutvecklingens 
informationsgång och nätverk, utvecklingen av landsbygden jämsides med 
livskraftsprogrammet. Mellan rubrikerna finns bakgrundsbeskrivning och 
har fört fram möjliga praktiska åtgärder. 
 
Bilagor:  
Verksamhetens lägesrapport (5.) 
Utvecklingsplan (5a)  
 

Föredragning Landsbygdschef Sam Vickholm  
 

Förslag Landsbygdsnämnden antecknar lägesrapporten till kännedom och 
diskuterar utvecklingsplanen. 
 

Beslut Landsbygdsnämnden antecknade lägesrapporten till kännedom och 
diskuterade utvecklingsplanen. 
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Landsbygdsnämnden § 15 30.03.2023 

 
Till kännedom 
  
LN 30.03.2023 § 15    
355/10.00.03/2023    
 
 
Beredning Landsbygdschef Sam Vickholm 040 521 8128  
 

År 2012 gallrades två figurer invid korsningen av Skärgårdsvägen och 
Fridebovägen med målsättningen att skapa skiktat trädbestånd och att 
använda fortlöpande skogsodling på området. Bifogat en rapport om läget 
på området våren 2022. 
 
Bilagor   
Försök med fortgående odling (6.) 
Karta på försöksområdet (6a) 
 

Föredragning Landsbygdschef Sam Vickholm  
 

Förslag Landsbygdsnämnden antecknar rapporten till kännedom. 
 

Beslut Landsbygdsnämnden antecknade rapporten till kännedom. 
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Stadsfullmäktige § 62 15.06.2022 
Landsbygdsnämnden § 16 30.03.2023 

 
Att sluta kalhugga skogar, fullmäktigemotion 
 
FM 15.06.2022 § 62  
  
 
 

Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter (första 
undertecknare Kari Hagfors) före sammanträdet uttryckt önskemål om att 
få inlämna en så lydande motion: 
 
Att sluta kalhugga skogar 
 
Lovisa håller på att utarbeta en klimatstrategi för att bli en kolneutralare 
stad. Koldioxiddiskussionen har hittills varit rörig och vag. De årliga 
avverkningsplanerna för skogarna har ofta blivit försenade och 
avverkningen har till och med påbörjats i förtid. Skogarna fungerar som 
kolsänkor, vilket innebär att de binder mer koldioxid än de frigör. Skogarna 
är utmärkta kolsänkor. Ju kraftigare skogarna avverkas, desto mer minskar 
deras virkeskapital och kolförråd. 
 
Därför föreslår vi undertecknade att 
 
Lovisa stad i samband med genomförandet av sin klimatstrategi även 
avstår från att kalhugga sina skogar. 
 
Bilaga nr 9. 

 
Beslut Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen för 

beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning. 
 
 
LN 30.03.2023 § 16    
1012/10.00.03/2022    
 
 
Beredning Landsbygdschef Sam Vickholm 040 521 8128  
 

Fullmäktigemotionen har påståenden som i alla fall för ekonomiskogars del 
inte stämmer. Den årliga avverknings- och skötselplanen behandlas av 
landsbygdsnämnden. När planen vunnit laga kraft konkurrensutsätts den. 
Landsbygdsnämnden väljer det vinnande anbudet. När beslutet vunnit laga 
kraft undertecknas avtalen. När företaget som valts betalat 
förhandsavgiften för virket kan avverkningen inledas. Det förekommer inga 
genvägar i detta system. Tidpunkten för när på året 
konkurrensutsättningen görs kan variera. Avtalen gäller cirka två år. 

 
Bindandet av kol per hektar är i relation till ökningen av biomassan. En ung 
skött skog binder mer kol per år än en gammal skog. För kolets del är 
frågan mer det om hur virket/kolet som tagits från skogen används. Av 
virket görs trävaror (bräder, plankor och skivor), träfiber (cellulosa) eller 
energi (flis, ved och pelletar). Dessa produkter ersätter i stor grad fossila 
eller icke förnybara råvaror, så som olja, naturgas eller stenmaterial. Det är 
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Stadsfullmäktige § 62 15.06.2022 
Landsbygdsnämnden § 16 30.03.2023 

också allt skäl att komma ihåg att skogar måste avverkas från mycket 
omfattande områden från vind-, sol- och vattenkraftens väg. 

 
Avverkningssättet av ett enskilt område inverkar inte på frigörandet av kol, 
så länge det inte försvagar den kommande tillväxten. En större betydelse 
har den totala volymen virke som tas ur skogen i relation till tillväxten, samt 
trävarans användning och återvinning. En frisk och växande skog binder 
bra kol. 

 
Ett lokalt särdrag för Lovisaområdet är att vi är det värsta 
förekomstområdet för granens rotröta i Finland (bilaga). Dessutom bedöms 
det allmänt att uppvärmningen av klimatet och de ökande insektsskadorna 
kommer att inverka skadligt på granens tillväxt och framgång. Man borde 
öka mängden blandskogar som består av tall och lövträd. Det att 
granplantor klarar sig bättre under det övriga trädbeståndet leder till att 
skogen blir mycket grandominerad om fortgående odlingsmetoder 
används. Detta stöder inte bindningen av kol. 

 
Kalhygge är inte det enda sättet att förnya skog. I torr eller ännu kargare 
moskog kan naturlig förnyelse med tallens fröträd vara ett effektivare 
förnyelsesätt. Enligt öppen skogsdata hör 52 % av stadens skogar till 
denna grupp. I friska och lundaktiga moskogar är kalhygge i praktiken det 
bästa sättet att förnya skog. På områdena växer vanligtvis granskog. Gran 
kan också förnyas naturligt, fröträdstätheten är större än för tall. Granen 
har ingen pålrot och faller lätt med rötter och allt. Ytliga rötter tar lätt skada, 
vilket utsätter sparträd för svampen som förorsakar rotröta. 
  
Bilagor:   
Att sluta kalhugga (fullmäktigemotion) (7.) 
Granens rotröta (7a) 
 

Föredragning Landsbygdschef Sam Vickholm  
 

Förslag Landsbygdsnämnden föreslår att man i stadens skogar inte ger upp 
kalhyggen som metod. En begränsning av avverkningsmetoder skulle inte 
ge den önskade klimatfördelen och skulle medföra ekonomiska förluster för 
staden. 

 
Behandling: Ledamot Marina Bruce meddelade att hon understöder föredragarens 

förslag.  
 Ledamot Timo Noroviita gav följande motförslag: 
 ”Lovisa slutar kalhugga skog med undantag av områden där insektskador 

påträffas eller där man tvingas byta trädslag.” 
 Noroviitas motförslag fick inte understöd.  

 
Beslut Beslut enligt förslaget. 

Ledamot Norovita meddelade avvikande mening i protokollet. 
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Landsbygdsnämnden § 17 30.03.2023 

 
Övriga ärenden 
  
LN 30.03.2023 § 17    
      
 
 
  
 
Förslag Övriga ärenden antecknas för kännedom. 

 
Beslut Inga övriga ärenden antecknades för kännedom. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 10, § 11, § 12, § 13, § 
14, § 15, § 16, § 17 

 

Förbud mot att begära omprövning eller anföra kommunalbesvär  

Omprövning får inte begäras eller kommunalbesvär anföras i fråga om beslut som endast 
gäller beredning eller verkställighet, 136 § i Kommunallagen.  

 

 


